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E
· vyslovíme jako české i, pokud je samostatně (např. spojka e),
· otevřené „pražské“ : café, ela 
	
+ samohlásková znaménka 

` ´ : otevřená samohláska: lá, à (jako dlouhé a)
^   : zavřená samohláska: avô (rty jako na u,   ale vyslovíme o)
~   : nosová samohláska: mãe, irmã, limões



· zavřené – na e není důraz: ser, ter 
· redukované  - téměr němé: noite, ele 
O 
· jako české u na konci slova: Porto, fado 
· jako české o na začátku slova: olhar, olhos, nebo když je značeno jako ó

C 
· jako české s, pokud je před e nebo i: cidade, centro
· jinak jako k: coro, cristal
Ç [c cedilha]
· jako české s: açúcar, licença
CH 
· jako š: chuva, achar
G
· pokud je před i nebo e, vyslovíme jako ž: girafa, original
· jinak jako české: galo, gasolina
· gu+e [ge] : guerra
· gu+i [gi] : guia
H [aga]
· nevyslovuje se: hotel [otel]
J [jota]
· jako české ž: José, já
K [kapa]
· jako v češtině, vyskytuje se v cizích slovech a mezinár. zkratkách


QU
· que + qui =  k: Joaquim, porque
· quo + qua = kua, kuo: qual, quando
R
· na začátku slova + zdvojené rr vyslovujeme jako “hrčivé” r: Rosa, carro
· jinak stejně jako v čj

S
· na začátku slova + po souhlásce + dvě ss = jako české s: posso, sapato
· mezi dvěma samohláskami jako z: casar
· před neznělými souhláskami (f,p,k,t) nebo na konci slova vyslovíme jako š: castelo, pastel, amigos
· před znělými souhláskami (v,b,g,d,l,m,n,r) vyslovíme jako ž: Lisboa, mesmo
X [šiš]
· většinou jako š: luxo, xadrez
· může být ale i jako ks nebo z, š, ž: jakožto nepravidelnost uváděno ve slovníku: próximo, exercício, experto, ex-marido
Z
· na konci slova jako š: voz, dez
Spřežky 
1. lh – jako měkké slovenské lj: mulher, filho
2. nh – jako ň: minha, aranha
Dvojhlásky nosové
ão, am, ãe, em, ens, õe etc...
falam [falãu],  cão [kãu], põe [põj]
Vamos pronunciar bem!
· porto, medo, ministro, seco, futuro
· cidade, cinzento, cedo, concordar, começar, açúcar, copiar
· já, hoje, jogo
· geral, figura, guerra, água, gelo, gira, gostar, pagar
· qual, quero, porque
· hoje, há, mulher, carinho, trabalho
· sete, português, caçar, casar, assar
· João e a mãe comeram camarão com limão.
